
Városi hírek

Tehetségfejlesztés városi és kistérségi szinten
Programnyitó rendezvény helyszíne volt 2010. augusztus 28-án a Bercsényi Miklós 
Gimnázium. Ezen a napon kezdődött meg hivatalosan a pályázati támogatásból 
megvalósuló, újabb tehetségfejlesztő program. Az öt városi intézményt tömörítő 
csoportosulás a kistérségben is keresi a valamiben tálentumot mutató diákokat. A hosszú 
távra tervezett fejlesztés részleteiről a projekt-menedzsert, Szabó Jusztinát kérdeztük. 

-Mekkora összeget nyert a programban részt vevő 
iskolák által alkotott konzorcium?

- Az Új Magyarország Fejlesztési Terv 
keretében elindított Társadalmi Megújulás
Operatív Program pályázati keretéből 
nyertünk el 12 millió forintot a program 
megvalósítására. A konzorciumot a Hunyadi 
Mátyás Nevelési-Oktatási Központ, a 
Kölcsey Ferenc Általános Iskola, a Pánthy 
Endre Katolikus Általános Iskola, a Kodály 
Zoltán Zeneiskola és a konzorcium 
vezetőjeként a Bercsényi Miklós Gimnázium 
és Kollégium alkotja. A projekt irányítását 
projekt menedzserként én, illetve szakmai 
vezetőként Szécsiné Tamasi Katalin végzi.

- Milyen célkitűzéssel jött létre a konzorcium, mire 
használhatják fel az 
elnyert 12 millió forintot?

- A TÁMOP 3.4.3. 
pályázati program ke-
retében célunk a te-
hetséggondozás. Fela-
datunk, hogy meg-
találjuk Törökszent-
miklóson és a kistér-
ségben a tehetséges 
gyerekeket, majd a te-
hetséggondozó prog-
ram keretében foglal-
kozzunk velük. Emel-
lett a pedagóguskép-
zésben van jelentősé-
ge a projektnek, hi-
szen a tehetségfejlesz-
téshez kapcsolódó 
továbbképzéseket tudunk belőle támogatni. 

- Mennyi tehetségesnek talált fiatal csatlakozhat a 
tehetséggondozó programhoz?

- A hatodik évfolyamban történt meg a 
felmérés, akik az idén már hetedikesek lesz-
nek. Ők a résztvevői ennek a programnak. 
De szeretném hangsúlyozni, hogy hosszú 
távon kívánjuk fenntartani a projektet, azaz a 
„feljövő” gyerekeket is szeretnénk foko-
zatosan bevonni. Ez mindenképen több száz 
gyerek megmérését, kiválasztását jelenti. 
Pontos számot azért nem tudok mondani, 
mert most van folyamatban a kiválasztás, 
most indítjuk azokat a fejlesztőprogramokat, 
egyéni fejlesztési terveket, melyek a diákok 
tehetségének kibontakozását segítik. Az 
biztos, hogy első körben 50-60 gyereket 
vonunk be a fejlesztésbe a városból a hetedik 
osztályt kezdő korosztályból.

- Az, hogy konzorciumi formában működik a 
program, öt oktatási-nevelési intézmény közre-
működésével, azt is jelenti, hogy a tehetségesnek talált 
fiatalok a konzorciumvezető gimnáziumban tanul-
nak majd?

 

- Nem így működik a rendszer, nem erről 
van szó. Minden iskola vállal egy területet: 
mely területen fog fejleszteni, mely területen 
indít be egy csoportot. Az abban tehetséges 
gyermekek bármelyik iskolában is tanulnak, 
az abban az iskolában működő csoportba 
járnak majd délutánonként. Tehát a program 
a normál tanulmányaikat nem érinti. Amikor 
vége az ottani tanításnak, azután következik a 
tehetségfejlesztő foglalkozás, akár éppen 
ugyan abban az iskolában. 

- Azt tudjuk-e már, hogy mely iskola, mely 
területen vállalja fel a fejlesztő csoport megalakítását, 
működtetését?

- A Hunyadi Mátyás Nevelési-Oktatási 
Központ az angol nyelv oktatásának területét 

vállalta el, a zeneiskola pedig természet-
szerűleg a zenei tehetséggondozást, több 
csoportban. A Pánthy Endre Katolikus Ál-
talános Iskola a művészetoktatás területén 
segíti a tehetségeket, míg a Kölcsey a ma-
tematika területét vállalta fel. Mi, a gim-
názium a magyar nyelv és irodalom, kom-
munikáció tárgykörében végezzük a diákok 
fejlesztését. Az, hogy ezeken belül mire kerül 
majd a hangsúly, a gyerekek képességeitől 
függ, mindig az ő igényeikhez igazítjuk a 
kiválasztásra kerülő témaköröket. Ezek még 
módosulhatnak is, hiszen még a megvalósítás 
legelején járunk.

- Minden gyereknek lesz saját, rászabott fejlesztési 
terve?

- Igen, a csoporton belül. Ezek a csoportok 
nem lesznek túl nagy létszámúak - akár két 
gyermek is alkothat egy csoportot -, a lényeg, 
hogy amiben tehetséges, annak kibontakoz-
tatásához kaphasson segítséget. A csoport-
vezető pedagógusok rendszeres továbbkép-
zésen vesznek részt, ahol megtanulják, ho-
gyan, milyen módon lehet egyénre szabott 
tehetségfejlesztő tervet kialakítani a fiatalnak. 

Az a lényeges, hogy felismerjük, ha például 
egy, az iskolában nem igazán kimagaslóan 
teljesítő diák valamiben tehetséget mutat. 
Ismerjük ezt fel, ne hagyjuk elveszni, segítsük 
kibontakozni, hogy vihesse ezt a tudást 
magával. A programban való részvétel nem 
érinti a gyermek osztályzatát.

- A pedagógiai, szak-
mai oldalát megismertük 
a projektnek, de mi a 
helyzet a gyermek „má-
sik” oldalán álló szü-
lővel?

- Természetesen 
minden lépéshez ki-
kértük és kikérjük a 
szülők beleegyezését. 
Már a felmérésbe is 
csak azokat a gyerme-
keket vontuk be, akik-
nek szülei ehhez hoz-
zájárultak. Miután Su-
lyok Gabriella pszi-
chológus segítségével 
ezt elvégeztük, meg-
történik a kiválasztás, 

amely után a felmért diákok mintegy 25 
százalékának ajánljuk fel a programban való 
részvétel lehetőségét. Összehívjuk egy szülői 
értekezletre az anyukákat, apukákat, akik a 
fejlesztés minden részletével megismer-
kedhetnek és dönthetnek arról, részt vesz-e 
gyermekük a programban. Ez nagy lehetőség 
a fiatalok számára, de tehetséggondozásunk 
akkor lehet ideális, ha megvan hozzá a szülői 
támogatás is. Még egy fontos dolog: a 
részvétel semmiféle plusz kiadással nem jár a 
családok számára.

Turcsányi János
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